
V Borotíně dne 20. října 2022 

  

Z á p i s 

 

z ustavujícího zasedání Zastupitelstva městyse Borotín konaného dne 20. října 2022  

od 18,00 hodin v zasedací místnosti radnice v Borotíně za účasti veřejnosti  

 

Schůzi zahájil a řídil nejstarší člen zastupitelstva Antonín Brož. Přivítal přítomné. Konstatoval, že 

zastupitelstvo je schopno se usnášet, neboť je přítomno všech 15 zvolených zastupitelů, dále je přítomno 7 

hostů. Předsedající dále sdělil, že minimální počet hlasů nutných pro schválení návrhu je osm, je to 

nadpoloviční většina počtu přítomných členů zastupitelstva. Předsedající seznámil všechny přítomné 

s navrženým programem. 

1) Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 Zákona o obcích) a zapisovatele: 

Předsedající určil zapisovatelkou paní Janu Čermákovou a ověřovateli zápisu paní Janu Fárovou a pana Jana 

Kromku. Nebyly vzneseny žádné protinávrhy. 

a) Složení slibu zvolenými členy zastupitelstva městyse 

Antonín Brož přečetl slib. Postupně vyzval členy zastupitelstva městyse, aby složili slib. Všichni přítomní 

členové zastupitelstva městyse podáním ruky a podpisem slib složili. 

2. Schválení programu zasedání 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu ustavující schůze v souladu s pozvánkou, vyzval 

přítomné k doplnění či upřesnění programu. Na návrh Lenky Pípalové byly z programu odstraněny body 1a) 

a 1b), které se týkají ověření platnosti voleb členů zastupitelstva, a část bodu 3, který se týká mandátové 

komise. Bylo přistoupeno k hlasování o programu zasedání v následujícím znění: 

Program zasedání: 

1. Určení zapisovatele, ověřovatelů zápisu a složení slibu zvolenými členy zastupitelstva městyse 

2. Schválení programu 

3. Volba volební komise 

4. Volba starosty, místostarosty a členů rady 

  a) určení počtu místostarostů 

  b) určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolněné 

  c) určení způsobu volby starosty, místostarosty a členů rady 

  d) volba starosty 

  e) volba místostarosty 

  f) volba členů rady 

5. Zřízení finančního a kontrolního výboru 

  a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 

  b) určení způsobu volby předsedů výborů 

  c) volba předsedy finančního výboru 

  d) volba předsedy kontrolního výboru 

  e) volba členů finančního výboru 

  f) volba členů kontrolního výboru 

6. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva 

7. Připomínky, diskuse, různé 

8. Závěr 

 



Návrh na usnesení č. 1: Zastupitelstvo schvaluje program ustavujícího zasedání. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 1 bylo schváleno. 

3. Volba volební komise  

Do volební komise byli navrženi Markéta Čapková, Miloš Němeček a Aneta Vomlelová. K návrhu nebyly 

vzneseny žádné připomínky. 

Návrh na usnesení č. 2: Volební komise bude pracovat ve složení Markéta Čapková, Miloš Němeček 

a Aneta Vomlelová. 

Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 3 se zdrželi. Usnesení č. 2 bylo schváleno. 

4. Volba starosty, místostarosty a členů rady 

a) Určení počtu místostarostů 

Předsedající navrhl, aby byl volen jeden místostarosta. K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Návrh na usnesení č. 3: Městys Borotín bude mít jednoho místostarostu. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 3 bylo schváleno. 

b) Určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolnění (§ 71 

Zákona o obcích) 

Předsedající navrhl, aby jako dlouhodobě uvolněný vykonával svou funkci pouze starosta. K návrhu nebyly 

vzneseny žádné připomínky. 

Návrh na usnesení č. 4: Městys Borotín bude mít dlouhodobě uvolněného pouze starostu. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 4 bylo schváleno. 

c) Určení způsobu volby starosty, místostarosty a členů rady 

Předsedající zopakoval postup, průběh a možnosti volby a navrhl, aby starosta, místostarosta a členové rady 

byli voleni veřejně. O způsobu volby bylo hlasováno. 

Návrh na usnesení č. 5: Volba starosty, místostarosty a členů rady bude provedena veřejně. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 5 bylo schváleno. 

d) Volba starosty 

Nejvyšší počet hlasů ve volbách získal Karel Tůma a předsedající jej navrhl na funkci starosty. Další návrhy 

nebyly podány. O volbě bylo rozhodnuto hlasováním. 

Návrh na usnesení č. 6: Zastupitelstvo schvaluje, aby funkci starosty vykonával Karel Tůma. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 6 bylo schváleno. 

Starostou městyse Borotín byl zvolen Karel Tůma, který funkci přijal. 

Antonín Brož složil slib člena zastupitelstva městyse do rukou nového starosty. 

e) Volba místostarosty 

Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podání návrhů na funkci místostarosty. Dále předložil návrh, aby 

funkci místostarostky vykonávala Lenka Pípalová. O volbě bylo rozhodnuto veřejným hlasováním. 

Návrh na usnesení č. 7: Zastupitelstvo schvaluje, aby funkci místostarosty vykonávala Lenka Pípalová. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 7 bylo schváleno. 

Místostarostkou městyse Borotín byla zvolena Lenka Pípalová, která funkci přijala.  

Paní Lenka Pípalová převzala vedení zasedání zastupitelstva. 

f) Volba členů rady 

Předsedající seznámila přítomné, že rada městyse je pětičlenná, tedy kromě starosty a místostarosty má další 



tři členy. Následovala volba tří členů rady městyse. Předsedající vyzvala členy zastupitelstva k podání 

návrhů. Do rady městyse byli navrženi: 

Antonín Brož, Markéta Čapková, Rostislav Janda, Milena Peterková. 

Návrh na usnesení č. 8: Zastupitelstvo schvaluje Antonína Brože jako člena rady městyse. 

Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 se zdržel. Usnesení č. 8 bylo schváleno. 

Návrh na usnesení č. 9: Zastupitelstvo schvaluje Markétu Čapkovou jako člena rady městyse. 

Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 se zdržel. Usnesení č. 9 bylo schváleno. 

Návrh na usnesení č. 10: Zastupitelstvo schvaluje Rostislava Jandu jako člena rady městyse. 

Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 3 se zdržel. Usnesení č. 10 bylo schváleno. 

Zvoleni byli Antonín Brož, Markéta Čapková a Rostislav Janda. Všichni zvolení funkce přijali. 

5. Zřízení finančního a kontrolního výboru 

Předsedající úvodem informovala o povinnosti ze zákona zřídit finanční a kontrolní výbor a starosta stručně 

seznámil přítomné s náplní práce těchto výborů. 

Návrh na usnesení č. 11: Zastupitelstvo zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 11 bylo schváleno. 

a) Určení počtu členů finančního a kontrolní výboru 

Návrh na usnesení č. 12: Finanční i kontrolní výbor bude tříčlenný. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 12 bylo schváleno. 

b) Určení způsobu volby předsedů výborů 

Předsedající zopakovala postup, průběh a možnosti volby. 

Návrh na usnesení č. 13: Volba předsedů výborů bude provedena veřejným hlasováním. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 13 bylo schváleno. 

c) Volba předsedy finančního výboru 

Předsedající navrhla, aby předsedkyní finančního výboru byla Božena Kabíčková. Dále byl navržen pan 

Miloš Němeček. 

Návrh na usnesení č. 14: Předsedkyni finančního výboru bude vykovávat Božena Kabíčková. 

Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 2 se zdržel. Usnesení č. 14 bylo schváleno. 

Předsedkyní finančního výboru byla zvolena Božena Kabíčková, která funkci přijala. 

d) Volba předsedy kontrolního výboru 

Zastupitelé navrhli, aby předsedkyní výboru byla Markéta Marková, předsedající navrhla, aby předsedou 

kontrolního výboru byla Aneta Vomlelová. 

Návrh na usnesení č. 15: Předsedkyni kontrolního výboru bude vykovávat Markéta Marková. 

Výsledek hlasování: 4 pro, 0 proti, 11 se zdržel. Usnesení č. 15 nebylo schváleno. 

Návrh na usnesení č. 16: Předsedkyni kontrolního výboru bude vykovávat Aneta Vomlelová. 

Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 3 se zdržel. Usnesení č. 16 bylo schváleno. 

Předsedkyní kontrolního výboru byla zvolena Aneta Vomlelová, která funkci přijala. 

e) Volba členů finančního výboru 

Do finančního výboru byly navrženy Markéta Vašíčková a Jana Fárová. 

Návrh na usnesení č. 17: Zastupitelstvo schvaluje, aby členy finančního výboru byly Markéta Vašíčková 



a Jana Fárová. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 17 bylo schváleno. 

f) Volba členů kontrolního výboru 

Do kontrolního výboru byli navrženi Martin Pazourek a Jan Kromka. 

Návrh na usnesení č. 18: Zastupitelstvo schvaluje, aby členy kontrolního výboru byli Martin Pazourek 

a Jan Kromka. 

Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 2 se zdržel. Usnesení č. 18 bylo schváleno. 

6. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva  

(§ 72 Zákona o obcích) 

Předsedající seznámila přítomné, že dle Přílohy k nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění nařízení vlády č. 

338/2019 Sb. by neuvolněný člen zastupitelstva mohl dostávat měsíční odměnu ve výši 1.623,- Kč, člen 

rady 6.490,- Kč, předsedové výborů zastupitelstva nebo komisí rady 3.245,- Kč, člen výboru nebo komise 

2.704,- Kč a neuvolněný místostarosta 29.206,- Kč.  

Dále navrhla výši odměn následovně: 

Člen rady: 3.300,- Kč 

Předseda výboru a komise: 1.200,- Kč  

Místostarosta: 18.000,- Kč 

Členové výborů a komisí a řadoví členové zastupitelstva: 0,- Kč 

Návrh na usnesení č. 19: Zastupitelstvo městyse Borotín stanovuje svým neuvolněným členům za výkon 

funkce odměny za měsíc v následujících částkách: 

Místostarosta: 18.000,- Kč 

Člen rady: 3.300,- Kč  

Předseda výboru/komise : 1.200,- Kč 

Odměna bude poskytována od 1. 11. 2022. V případě budoucích změn v obsazení jednotlivých funkcí bude 

odměna poskytována ode dne zvolení do příslušné funkce. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 19 bylo schváleno. 

7. Připomínky, diskuse, různé 

7.1 Nově zvolený starosta městyse Borotín, Karel Tůma, poděkoval občanům, kteří přišli k volbám, za jejich 

zájem o dění v obci. Poděkoval za zvolené zastupitele, kteří od občanů získali důvěru. Poděkoval za práci 

také zastupitelům z minulého období, kteří již nekandidovali, jmenovitě pánům Jiřímu Pejšovi, Tomáši 

Pazourkovi, Stanislavu Bálkovi, Antonínu Šmejkalovi, Janu Vavříkovi a dámám Petře Tejnorové, Jitce 

Tejnorové a Lence Törkelové. Poděkoval za práci volební komise. Poblahopřál zvoleným zastupitelům 

a poděkoval neúspěšným kandidátům. Poděkoval za důvěru, že byl opět zvolen starostou obce. Dále 

ve svém příspěvku nastínil úkoly pro následující období.  

7.2 Jmenování oddávajících 

Zastupitelstvo jednalo o jmenování oddávajících. 

Návrh na usnesení č. 20: Zastupitelstvo schvaluje jako oddávající starostu, místostarostu a Milenu 

Peterkovou. 

Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 se zdržel. Usnesení č. 20 bylo schváleno. 

7.3 Určení pravomocí rady městyse a zastupitelstva při schvalování rozpočtových opatření 

Návrh na usnesení č. 21: Zastupitelstvo schvaluje, aby rozpočtové opatření v období mezi zasedáními 

zastupitelstva schvalovala rada městyse následovně: příjmy do rozpočtu bez omezení, výdaje z rozpočtu 

do dvou milionů korun. Rozpočtové opatření schválené radou městyse bude zastupitelstvu předloženo 



na nejbližším zasedání. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 21 bylo schváleno. 

7.4 Volební řád školské rady a volba zástupce zřizovatele 

Zastupitelé projednali znění volebního řádu školské rady. Dále projednali setrvání Markéty Čapkové jako 

členky rady za zřizovatele. Druhým zástupcem zřizovatele byl navržen Rostislav Janda. 

Návrh na usnesení č. 22: Zastupitelstvo schvaluje Volební řád školské rady a zástupce zřizovatele v radě. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 22 bylo schváleno. 

7.5 Výběrové řízení na pořízení traktoru 

Výběrové řízení bylo vyhlášeno, byly osloveny 3 firmy, 2 podaly nabídku. Komise pro otevírání obálek 

a vyhodnocení nejvýhodnější nabídky pracovala ve složení: Markéta Vašíčková, Tomáš Pazourek a Karel 

Tůma. Jako nejvýhodnější byla vyhodnocena nabídka firmy Gregor a syn s. r. o. za celkovou cenu 

1.705.979,- Kč včetně DPH. Komise doporučila zastupitelstvu schválit výběr dodavatele. 

Návrh na usnesení č. 23: Zastupitelstvo schvaluje výběr dodavatele dle návrhu komise, znění smlouvy 

a pověřuje starostu jejím podpisem. 

Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 se zdržel. Usnesení č. 23 bylo schváleno. 

7.6 Výběrové řízení na rekonstrukci č. p. 75 

Na základě rozhodnutí rady městyse bylo vyhlášeno výběrové řízení na rekonstrukci 3 bytových jednotek 

v č. p. 75. Byly osloveny 3 firmy, které podaly nabídku. Komise pro otevírání obálek a vyhodnocení 

nejvýhodnější nabídky pracovala ve složení: Markéta Vašíčková, Tomáš Pazourek a Karel Tůma. Jako 

nejvýhodnější byla vyhodnocena nabídka firmy Procházka borotínská s. r. o. za celkovou cenu  

1.741.879,- Kč včetně DPH. Komise doporučila zastupitelstvu schválit výběr dodavatele. 

Návrh na usnesení č. 24: Zastupitelstvo schvaluje výběr dodavatele, znění smlouvy a pověřuje starostu 

jejím podpisem. 

Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 se zdržel. Usnesení č. 24 bylo schváleno. 

7.7 Seznam členů výběrových a hodnotících komisí 

Zastupitelé projednali seznam možných členů výběrových komisí při provádění výběrových řízení v obci. 

Byli navrženi: starosta, místostarosta, Antonín Brož, Jana Čermáková, Tomáš Pazourek, Markéta 

Vašíčková, Vladimír Novotný, Jiří Pejša. 

Návrh na usnesení č. 25: Zastupitelstvo schvaluje seznam členů výběrových komisí. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 25 bylo schváleno. 

7.8 Rozpočtové opatření 

Návrh na usnesení č. 26: Zastupitelstvo schvaluje rozpočtové opatření č. 8, které je přílohou zápisu. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 26 bylo schváleno. 

7.9 Plán zasedání 

Zastupitelé projednali termíny zasedání zastupitelstva do konce roku 2022.  

Návrh na usnesení č. 27: Zastupitelstvo schvaluje termíny řádných zasedání zastupitelstva ve dnech  

10. 11. 2022 a 15. 12. 2022 od 19,00 hod. Na prosincovém zasedání budou schváleny termíny pro další rok. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 27 bylo schváleno. 

7.10 Sociální služby městyse Borotín 

Pan Milan Tejnor, ředitel SSMB, seznámil zastupitele s aktuální finanční situací organizace. Vzhledem 

ke zpoždění vyrovnávací platby za služby ze strany MPSV je organizace aktuálně v platební neschopnosti. 

Čeká se na úpravu právního aktu, po které by měly být chybějící finance ze strany poskytovatele dotace 

vyplaceny. Zastupitelé projednali žádost o finanční půjčku na zajištění chodu příspěvkové organizace. 

Po obdržení financí z MPSV bude půjčka vrácena. 



Návrh na usnesení č. 28: Zastupitelstvo schvaluje finanční půjčku pro SSMB ve výši 350.000,- Kč. 

Výsledek hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel. Usnesení č. 28 bylo schváleno. 

7.11 Plánované akce a dlouhodobější úkoly 

- kulturní komise bude zřízena jako orgán rady  

- pozvánka na seminář pro nové zastupitele 

- příprava obecního plesu 

- návrhy na dotace z POV 

- dotační titul My v tom Jihočechy nenecháme 

- jednací řád zastupitelstva k připomínkování – bude projednáván příště 

7.12 Poděkování 

Na návrh paní Jany Čermákové zastupitelé děkují paní Petře Tejnorové za dlouhodobou práci na úřadě 

městyse. Dále zastupitelstvo děkuje panu Petru Copovi za jeho účast na životě v obci. 

8. Závěr 

 

Schůzi zakončila Mgr. Lenka Pípalová ve 21,00 hodin. 

  

Karel Tůma v.r.                                                                                            Lenka Pípalová v.r. 

starosta                                                                                                          místostarosta  

 

 

  

 


